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Behandelvoorstel motie 1599 - Weidevogels doen niet aan politiek

Geachte Statenleden,

Op 5 maart 2025 heeft u de motie “Weidevogels doen niet aan politiek” (motie nummer 1599)

aangenomen.

Met motie 1599 vraagt u ons om:

1. Alles in het werk te stellen om het broedsucces van weide-en akkervogels nog dit seizoen

aanmerkelijk te verhogen. 

2 Aan Omgevingsdienst Haaglanden te verzoeken om de vergunningsaanvraag voor beheer van

Zwarte kraaien ter beperking van de predatie van de kwetsbare boerenlandvogels met prioriteit te

behandelen, zodat er nog dit broedseizoen gebruik gemaakt kan worden van deze vergunning.

3. PS hierover binnen twee weken schriftelijk te informeren.

Met deze brief informeren wij u over de voorgestelde opvolging van de motie.

Behandelvoorstel

Zoals verzocht reageren wij hierbij binnen twee weken op de door uw aangenomen motie. Zuid-

Holland is een belangrijke provincie als het gaat om de boerenlandvogels. Als provincie voelen wij

ons dan ook verantwoordelijk om ons actief in te zetten op het in stand houden van de

boerenlandvogels. Het gaat namelijk niet goed met de weidevogels. De redenen zijn bekend: een

combinatie van intensieve landbouw die moeilijk verenigbaar is met weidevogels, afname van het

areaal landbouwgrond en toenemende predatiedruk, waardoor kuikenoverleving lastig is. Dé reden

waarom de provincie uitvoering geeft aan het Actieplan boerenlandvogels 2019-2027 en het

Aanvalsplan grutto. Gelukkig zien we dat als er geïnvesteerd wordt in het leefgebied en inzet plaats

vindt op beperking van predatie er ook herstel van de populatie plaats kan vinden.
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Als provincie stellen wij alles in het werk om het broedsucces te verhogen. Zo hebben we afgelopen

jaar de agrarische collectieven met €90.000 ondersteund om verder te professionaliseren om zo het

weidevogelbeheer kwalitatief nog verder te verbeteren. Voor het weidevogelbeheer sturen we er

daarbij op dat er minstens een kwart “zwaar beheer” in de aanvragen zit, omdat zwaar beheer

belangrijk is voor het opgroeien van de kuikens. Onder zwaar beheer verstaan we onder andere

uitgesteld maaien, kruidenrijk grasland, plas-dras, extensief weiden. Via de jaarlijkse subsidieregeling

van €500.000 voor boerenlandvogels stellen we daarnaast agrarische collectieven en

terreinbeherende organisaties in de gelegenheid om te investeren in het verbeteren van de kwaliteit

van de gebieden, onder andere door het vergroten van de openheid, door het verhogen van het

waterpeil en door de aanschaf van zonnepompen voor de maatregel (greppel)plas-dras.

Ten aanzien van de vergunning, hebben wij Omgevingsdienst Haaglanden gevraagd om er zorg voor

te dragen dat er nog dit broedseizoen een vergunning namens Gedeputeerde Staten wordt verleend

om beheer van de zwarte kraai ter beperking van predatie van de kwetsbare boerenlandvogels

mogelijk te maken. In combinatie met de reeds verleende vergunning om vossen te beheren ter

voorkoming van predatie gaan wij ervan uit dat er adequaat opgetreden kan worden om predatie te

beperken en het broedsucces en de kuikenoverleving van de boerenlandvogels te bevorderen. 

Volledigheid halve willen wij ook melden Animal Rights en Fauna4Life bij de rechtbank in beroep zijn

gegaan tegen de verleende vergunning voor vossenbeheer, ondanks de recente uitspraak van de

Raad van State van 13 september 2023 (ECLI:NL:RVS:2023:3471). Het is niet ondenkbaar dat deze of

andere organisaties ook een juridische procedure starten tegen de vergunning om beheer van de

zwarte kraaien mogelijk te maken ter bescherming van de boerenlandvogels. Dit kan gevolgen

hebben voor de daadwerkelijke uitvoering van de vergunning en daarmee het broedsucces en de

kuikenoverleving van de boerenlandvogels.

Wij hopen hiermee op adequate wijze invulling te geven aan de door u aangenomen motie.

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA

 

 

voorzitter,

mr. A.W. Kolff


